
The AAPPS-DPP 2nd Board of Directors Meeting in FY2024 

一般社団法人 アジア太平洋物理学会連合プラズマ物理分科会 2024年度第 2回理事会 
17:00-18:00 JP time, March 9, 2024,  

Zoom Online Meeting 

2024年 3⽉9⽇ 17:00-18:00 ⽇本時間、Zoom によるオンライン会議 

Minute 
議事録 

 
Participants: 
BoD member: Abhijit Sen (Chair), Mitsuru Kikuchi (CEO), Rajdeep Singh Rawat (Chair-elect), Ryoji 
Matsumoto, Yoshiharu Ohmura, Peng-Fei Chen, Masaharu Shiratani, Myeun Kwon 
Auditor: Yoshihiko Uesugi 
Absent: BoD: Wonho Choe, Zensho Yoshida, Tony Murphy, Yutong Li (electronic vote), R. Ganesh, S. 
Bhattacharjee, Hyyong Suk, Min Xu 
参加理事：アブジット セン（会⻑）、菊池 満（代表理事）、ラジデープ シン ラワット（次期
会⻑）、松元亮治、⼤村善治、ペングフェイ チェン、白谷正治、ミョン クヲン 
監事：上杉喜彦 
欠席理事：ヲンフォー チョエ、吉田善章、アンソニー ブルース マーフィー、ユートンリー
（電子投票）、ラジャラマン ガネシ、スデープ バタチャージ、ハイヨング スーク、ミンシュ
ー 

 

Agenda: 
1. Selection of 2025 DPP venue 
2. Selection of 2026 DPP venue 
3. Discussion on how to reconcile issues to have annual conference in China and India. 

 
議題 

1. 2025年プラズマ物理分科会年会開催地 
2. 2026年プラズマ物理分科会年会開催地 
3. 中国とインドで年会を開催する際の問題点を解決する方法についての議論 

 
Abhijit Sen chaired the meeting and welcomed all the members.  
アブジット セン（会⻑）が議⻑を務めた 
Discussions: 



- Kikuchi summarized DPP2025, 2026 proposals.  

- Kikuchi emphasized the importance of escaping from financial crisis. 

- Kikuchi pointed out that the most serious problem of hosting DPP in China is that it is not possible to 
send money from the hosting institute in China to foreign societies. Possible resolution is to split 
registration fee payment into Chinese society and foreign society. ICOPS2024 at Beijing this year will 
be managed by this method. Kikuchi reported that Haixing Wang proposing DPP2026 at Ningbo agreed 
to split the registration fee payment.  

- Kikuchi commented that the venue cost of DPP in China (Ningbo or Zhuhai) is too expensive. The venue 
cost of Busan (Korea) is reasonable and have some room for reduction. The venue cost of Islamabad 
(Pakistan) is low but hotel room charge is too expensive. 

- Kikuchi compared the expected number of participants. When DPP is held in Japan or China, the number 
of participants will be 500-700, and half will be local. In Korea, the local participants will be 100-150, 
and the number of total participants will be 400. For budget balance, higher registration fee may be 
necessary when DPP is held in Korea. 

- Kikuchi reported that 2026 is OK for Korea but they cannot host DPP in 2027. Ningbo proposal prefers 
2026 but they can host DPP in 2027 as well.  

- Kikuchi commented that the problem of having DPP in India is the big difference of the registration fee 
between local participants and foreign participants. To have 300 local participants, the registration fee 
may be reduced to 100USD, and cannot cover the cost when DPP is held in Jaipur. Having DPP at the 
university campus at Jodhpur will reduce the cost but Jodhpur is not convenient for flight. 

- Rawat asked about the surplus of the DPP2023 at Nagoya.  

- Kikuchi answered it is about 80,000-100,000USD. Kikuchi explained that personal cost for LOC was 
low because NIFS supported and welcome party was supported by government agency and many 
sponsors and this is exceptional year. 

- Rawat asked about the surplus expected in DPP at Malacca, Fukuoka, and Busan. 

- Kikuchi answered that we cannot expect large surplus at DPP2024 at Malacca. We can expect surplus at 
Fukuoka. For Busan, surplus can be expected if we have 600 participants but it is hard to have 600 
participants for DPP at Busan. 

- Sen pointed out that DPP2024 at Malacca will be a benchmark of DPP with smaller number of attendants, 
and suggested to relax goal of financial balance for DPP held in smaller countries. 

- Kikuchi asked about governmental support for DPP in India. 

- Sen answered that they have difficulty in finding support but break-even budget balance will be possible. 

- Kikuchi asked Kwon (Korea) for comments 

- Kwon asked about the expected number of participants for DPP2024 at Malacca. 

- Kikuchi answered that 300-350 from foreign counties and 100 from Malaysia institute of physics. In 
total 400-450 is expected. We need at minimum 350 for cost balance.  



- Kwon asked about the rules selecting conference site each year. 

- Kikuchi answered about the geographical condition to attract many participants and cost balance. 

- Kwon emphasized the importance of promoting science in Asia-Pacific region 

- Kwon commented that they have possibility of finding government support for DPP at Busan. 

- Kikuchi asked P. F. Chen for comments for having DPP in China 

- Chen answered that both Ningbo and Zhuhai are good place for having DPP and they will try to reduce 
the cost. 

- Rawat agreed with having DPP2025 at Fukuoka and DPP2026 at Busan. He commented that DPP2027 
and later can be held at China and India. For DPP in India, he suggested getting support from various 
agencies in India. 

- Shiratani suggested having DPP2027 at India for country balance and Rawat supported it. 

- Sen answered that they can work on details having DPP in India. 

- Matsumoto reported that Yutong Li, who could not attend this BoD meeting, voted for having DPP2025 
at Fukuoka and DPP2026 at Ningbo. He also reported that we had no other votes from BoD members 
absent from this meeting. 

- Sen summarized that all attendants and Y. Li agreed having DPP2025 at Fukuoka. 

- Sen suggested to have DPP2026 at Busan and Rawat supported. 

- Kikuchi suggested to have discussion on DPP2027 after ICOPS2024 at Beijing. He will invite the 
conference organizer Tao-Shao to learn how to manage splitting the registration fee payment between 
local attendants and foreign attendants. He will also invite Indian colleague for more realistic proposal 
for 2027. 

- For DPP2026, 7 BoD members attending the meeting supported Busan, and P. F. Chen and Y. Li 
supported Ningbo. 

- Kikuchi asked Sen to update Indian proposal to reduce difference between local and other and try to get 
financial support from government. He suggested having smaller conference in India or Pakistan as 
proposed by Sen. He prefers cheaper conference venue by having DPP at the university campus. 

- Kikuchi commented that for DPP2026 at Busan, we need more detailed discussion on budget balance 
and how to reduce cost. 

- Sen concluded that we decide having DPP2025 at Fukuoka, and DPP2026 at Busan. For DPP2027 and 
later, we detail Indian and China proposals. 

- Sen concluded the BoD meeting by thanking all the members for their active participation. 

議論 

・菊池がプラズマ物理分科会 2025 年年会（DPP2025）と 2026 年年会（DPP2026）の開催地提案をまと
め、財政的な危機を回避することが重要であると強調した。 



・菊池は、中国で開催する場合の最⼤の問題は開催地から海外の学会等へ送金ができないことである
と述べた。可能性がある解決方法は参加登録料の支払いを中国国内の組織と海外の学会等に分割す
ることであり、今年北京で開催される ICOPS2024 がこの方法を採ることが紹介された。菊池は 
DPP2026 を寧波（中国）で開催することを提案している Haixing Wang が参加登録費を２分すること
に同意していると述べた。 

・菊池は中国（珠海あるいは寧波）で開催する場合の会場費が高すぎる、釜山（韓国）の会場費はそれ
より安く、さらに削減できる可能性がある、イスラマバード（パキスタン）の会場費は安いが、ホテ
ル料金が高すぎると述べた。 

・菊池は参加者数を見積った。日本あるいは中国で開催する場合、参加者は 500-700 名、その半数は
開催国からの参加になる。韓国で開催する場合、自国参加者は 100-150 名、全参加者数は 400 名程
度になると予想される。菊池は、韓国で開催する場合、赤字を出さないためには参加登録費を高く設
定する必要があると述べた。 

・菊池は、韓国開催は 2026 年は可能だが 2027 年は不可であると報告した。また、寧波開催について
提案者は 2026 年を希望しているが、2027 年も可能であると述べた。 

・菊池は、プラズマ物理分科会をインドで開催する場合の問題は開催国とそれ以外の国からの参加者
の参加登録費の違いが⼤きくなりすぎることであると述べた。インド国内からの参加者を 300 名に
するには参加登録費を 100 米ドルに下げる必要がある。しかし、ジャイプールで開催する場合、こ
の参加費では会場費をカバーできない。菊池は、ジョードプルの⼤学キャンパスを会場にすれば会
場費は下がるが、空港から遠いことが問題であると述べた。 

・ラワットは 2023 年に名古屋で開催されたプラズマ物理分科会年会の収支について質問した。 

・菊池は 8 万-10 万米ドルの黒字ができたと回答した。菊池はその理由として核融合科学研究所から
の人的サポートにより人件費が安く済んだこと、国や多くのスポンサーの支援があったことを挙げ、
例外的に多くの黒字が得られたと述べた。 

・ラワットは、マラッカ、福岡、釜山でどの程度の収支が期待できるか質問した。 

・菊池はマラッカで開催される DPP2024 では多額の黒字は期待できないと回答した。また、福岡と釜
山の年会に 600 名参加すれば黒字が期待できるが、釜山開催の年会に 600 名が参加するのは難しい
だろうと述べた。 

・センは、マラッカで開催する DPP2024 参加者数が少ない場合のベンチマークになるだろうと述べた。
また、小国で開催する場合には収支バランスの目標を緩和する必要があると述べた。 

・菊池はインド開催の場合の公的な支援の可能性を質問した。 

・センは、支援を得ることは難しいが赤字が出ないようにすることは可能であると回答した。 

・菊池はクヲン（韓国）に発言を求めた。 

・クヲンは、マラッカ開催の DPP2024 の参加者数見積もりを質問した。 

・菊池は、国外から 300-350 名、マレーシア物理学会から 100 名程度、合計 400-450 名と回答した。収
支バランスのためには最低 350 名の参加が必要とも述べた。 

・クヲンは、プラズマ物理分科会年会開催地を選ぶ基準はあるかと質問した。 

・菊池は、多くの参加者を集めることができる地理的な条件と、収支バランスであると回答した。 



・クヲンは、アジア太平洋地域の科学振興が重要な観点であると述べた。また、韓国開催の場合、公的
な支援が得られる可能性があると述べた。 

・菊池はペングフェイチェン（中国）にプラズマ物理分科会年会を中国で開催することについての発
言を求めた。 

・チェンは寧波、珠海とも年会開催に適した場所であると述べ、会場費等を削減するよう努力したい
と述べた。 

・ラワットは、2025 年年会を福岡で、2026 年年会を釜山で開催することに同意し、2027 年以後は中国
かインドで開催できるのではないかと述べた。また、インドで開催する場合にはインドの様々な機
関からの支援を求めると良いと述べた。 

・白谷は 参加国のバランスを考慮すると DPP2027 をインドで開催してはどうかと述べ、ラワットが
これに賛同した。 

・センは、プラズマ物理分科会年会をインドで開催するための詳細を詰めたいと述べた。 

・松元は、本会議に参加できなかったユートンリーから電子投票があり 2025 年年会は福岡で、2026 年
は寧波で行いたいという投票内容であったこと、本会議に参加できなかった他の理事からの電子投
票はなかったことを報告した。 

・センは、全参加者と、ユートンリー（電子投票）が 2025 年の年会を福岡で開催することに賛成して
いると総括した。 

・センは、2026 年年会を釜山で開催したいと述べ、ラワットが賛同した。 

・菊池は、2027 年以後の年会については北京で開催予定の ICOPS2024 の終了後に主催者のタオシャオ
を招待して参加登録費の支払いを中国国内からの参加者と中国以外の参加者とに２分する方法につ
いて教えてもらうことを提案した。また、DPP2027 をインドで開催する場合のより現実的な提案を
してもらいたいとも述べた。 

・DPP2026 については本会議に参加している理事のうち７名が釜山開催に賛同し、チェンとユートン
リーが寧波で開催することを支持した。 

・菊池はセンに、インドの提案を更新してインド国内からの参加者とそれ以外の参加者の参加登録費
の違いを減らすこと、公的な支援を獲得する努力をすることを要請した。また、インドあるいはパキ
スタンで小規模な会議を開催することを提案した。さらに会場費を削減するため、⼤学キャンパス
を会場にすることが望ましいと述べた。 

・菊池は、2026 年に釜山で開催する年会については、より詳細な収支バランスの議論と開催費削減の
ための議論が必要であると述べた。 

・センは、DPP2025 を福岡で、DPP2026 を釜山で行うことに決定すると述べ、2027 年以後については
インドと中国の提案の詳細を詰めていくと述べた。 

・センが会議の終了を宣言し、参加者に感謝を述べた。 
Date of Resolution:   9 March, 2024 

議事可決日時 2024 年 3 月 9 日 
 

Representative Director:  Mitsuru Kikuchi        

代表理事・最高経営責任者      菊池 満       
Auditor: Yoshihiko Uesugi      

 監事              上杉 喜彦    . 


